
 

Αθήνα, 21.07.2025 

Ερώτηση 

Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης & Τροφίμων 

Θέμα: «Αυξήσεις στα ασφάλιστρα του ΕΛΓΑ» 

Με ΚΥΑ των υπουργών Αγροτικής Ανάπτυξης & Τροφίμων και Οικονομικών που 

εκδίδεται ετησίως, καθορίζονται ο τύπος και το περιεχόμενο των δηλώσεων 

καλλιέργειας και εκτροφής (ΔΚ/Ε) καθώς και τα λοιπά στοιχεία με βάση τα οποία 

πραγματοποιείται ο προσδιορισμός της ειδικής ασφαλιστικής εισφοράς, οι μέσες ανά 

νομό παραγωγές, οι αξίες των ασφαλιζόμενων ειδών της φυτικής παραγωγής και του 

ζωικού κεφαλαίου, καθώς και κάθε άλλη λεπτομέρεια για την εφαρμογή του άρθρου 

10 του νόμου 3877/2010. 

Φέτος, ενώ ήδη ξεκινήσει η δήλωση καλλιέργειας εκτροφής, η οποία λήγει στις 31/7, 

η σχετική ΚΥΑ δεν έχει ακόμα εκδοθεί, ενώ η φετινή ΔΚ/Ε περιέχει αρκετές και 

σημαντικές οικονομικά αλλαγές, όπως κατάργηση της επιλογής του +/- 20% για την 

ασφαλιζόμενη αξία, καθώς και αλλαγές στις αξίες των ασφαλιζόμενων ειδών. 

Μάλιστα, παρατηρείται αύξηση στις αξίες πολλών ειδών, αποτέλεσμα της μειωμένης 

παραγωγής λόγω κλιματικής αλλαγής και ξηρασίας, χωρίς η μείωση αυτή να 

περιλαμβάνεται στη ΔΚ/Ε. Αποτέλεσμα, η ειδική ασφαλιστική εισφορά να 

καταγράφει σημαντική αύξηση, πλασματική χωρίς να υπάρχει αντίστοιχη  αύξηση της 

ασφαλιζόμενης αξίας της αγροτικής παραγωγής. Με άλλα λόγια, ο ασφαλιζόμενος 

αγρότης καλείται να πληρώνει περισσότερα ασφάλιστρα χωρίς να έχει αυξηθεί η 

παραγωγή του. 

Δηλαδή, το ελληνικό δημόσιο στην ουσία βάζει βαθειά το χέρι στη τσέπη των 

αγροτών και μάλιστα χωρίς να υπάρχει η νομοθετική ρύθμιση που απαιτείται. Σε μια 

περίοδο που το εισόδημα των αγροτών είναι στα τάρταρα, εξαιτίας της κλιματικής 

κρίσης και των πολιτικών της κυβέρνησης, αυτή επιλέγει να διευρύνει την αφαίμαξη, 

παράνομα. 

Επειδή, το εισόδημα των παραγωγών έχει εκμηδενιστεί λόγω της λειτουργίας της 

αγοράς από το 2019 και μετά, 

Επειδή, το εισόδημα των παραγωγών έχει μειωθεί από τις επιπτώσεις της κλιματικής 

κρίσης λόγω μείωσης της παραγωγής, 
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Επειδή, από την αύξηση της τιμής των προϊόντων, λόγω μείωσης παραγωγής, δεν 

κερδίζουν οι αγρότες αλλά το κύκλωμα της αγοράς, 

Επειδή η επιλογή του -20% στην ασφαλιζόμενη αξία είναι το τελευταίο εργαλείο για 

να μετριαστούν οι οικονομικές επιπτώσεις της κλιματικής κρίσης, 

Επειδή, στην φετινή ΔΚ/Ε, αποτυπώνονται ΜΟΝΟ οι αυξήσεις στις τιμές και ΟΧΙ οι 

μειώσεις στις παραγωγές, 

Επειδή, 6 χρόνια τώρα, πέντε ΥΠΑΑΤ ανακοινώνουν κατά διαστήματα την αλλαγή του 

κανονισμού ασφάλισης του ΕΛΓΑ χωρίς να έχει γραφτεί ούτε μια γραμμή για τον 

τρόπο που θα γίνει και τι θα περιλαμβάνει, 

 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1. Γιατί επιλέγει να μην εκδώσει την ΚΥΑ για τη ΔΚ/Ε του 2025; Είναι νόμιμες οι 

αλλαγές που έχουν γίνει χωρίς την νομοθετικά απαιτούμενη ΚΥΑ και χωρίς γνώση των 

ασφαλισμένων για αυτές τις αλλαγές; 

2. Πότε θα προχωρήσει στην αλλαγή του κανονισμού ασφάλισης του ΕΛΓΑ, με ποιο 

τρόπο και εάν θα βασιστεί στις αναλογιστικές μελέτες που έχει στα χέρια του ο 

οργανισμός. 

3. Ποια η οικονομική κατάσταση του ΕΛΓΑ, ποια τα ταμειακά διαθέσιμα και εάν 

φθάνουν τα χρήματα από τα προϋπολογισμένα έσοδα για να καλύψουν τις μέχρι 

τώρα ζημιές του 2025. 

4. Πως αιτιολογεί το γεγονός ότι από την αρχή των δηλώσεων ΟΣΔΕ και ΔΚ/Ε, οι 

αλλαγές που έχουν γίνει είναι χωρίς νομοθετική κάλυψη (ΚΥΑ) και χωρίς να έχουν 

ενημερωθεί οι παραγωγοί; 

 

Ο ερώτων Βουλευτής 

Ζεϊμπέκ Χουσεΐν 




